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Tweede Kamer der Staten-Generaal 

T.a.v. de leden van de vaste commissie voor VWS 
Postbus 20018 

2500 EA Den Haag 

 
Datum: 30 mei 2023 
 

Onderwerp: Inbreng Commissiedebat Ouderenzorg op 8 juni 2023 
 

Beste leden van de vaste commissie voor VWS, 
 
Op 8 juni komt u bij elkaar om te spreken over ouderenzorg. We zijn blij 

dat ouderenzorg hoog op de agenda staat. Vanuit de Seniorencoalitie 
hebben we diverse keren bij eerdere debatten middels een brief een 

bijdrage geleverd. Ook nu willen wij graag uw aandacht vragen voor het 
volgende. 
 

1 Steeds vaker zijn er waarschuwingen te horen, onder andere van 

minister De Jonge zelf, dat de bouwplannen voor ouderen 

vertraging oplopen, dan wel dat de beoogde aantallen woningen 

niet gehaald zullen worden. Dit kan grote gevolgen hebben voor 

de geplande seniorenwoningen, de vernieuwingen in woonvormen 

en voor de woningen bedoeld voor intensieve verpleegzorg. 

Uiteraard weten we dat de uitvoering van de bouwplannen niet 

de verantwoordelijkheid is van de minister van Langdurige Zorg. 

De gevolgen van het niet behalen van de gestelde doelen worden 

straks echter wel op de zorg afgewenteld. Als mensen niet goed 

wonen, of als er onvoldoende zorgwoningen beschikbaar komen 

op korte termijn, lopen mensen vast in wat ze zelf nog kunnen. 

Daardoor vallen ze dan tussen wal en schip. Ze zijn ‘te goed’ voor 

het wonen in een verpleeghuis maar in het eigen huis redden ze 

het ook niet meer. 

2 Met als gevolg dat er nog meer druk komt op de huisartsenzorg 

en wijkverpleging evenals een toename van het aantal 

ziekenhuisopnames. Ook de overbelasting van de mantelzorgers 

neemt hiermee toe. Kortom meer crisisaanvragen voor opname 

in een verpleeghuis omdat de kortdurende eerstelijnsverblijven 

de stijgende vraag ook niet aan kunnen. Mensen blijven te lang 

in het ziekenhuis liggen omdat ze nergens anders heen kunnen.  
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3 De problemen nemen zodanig toe dat we zorgbestuurders al 

hebben horen zeggen dat de enige oplossing nog is om twee 

mensen per verpleeghuiskamer te laten bewonen. Dat is voor ons 

onacceptabel! 

4 Dit alles staat haaks op de wens om zo zelfstandig mogelijk te 

kunnen blijven wonen in welke vorm dan ook. Het is dan ook 

belangrijk dat als we daadwerkelijk moeten constateren dat de 

uitvoering achter loopt op de ambitie, we met elkaar de 

prioriteiten moeten benoemen. Goede ouderenhuisvesting hoort 

wat ons betreft tot de hoogste prioriteit. We hopen dat u dit wilt 

bespreken om hierover samen met de minister tot goede 

oplossingen te komen. 

5 De Seniorencoalitie steunt, zoals eerder gezegd, de doelen en 

uitgangspunten van het programma Wonen en Zorg met alle 

actielijnen, inclusief de wens tot woningen voor senioren. We zijn 

blij met de erkenning dat het voor iedereen belangrijk is om 

zelfstandig te blijven wonen en dat we met elkaar willen 

investeren om dit door middel van goede ondersteuning, 

passende woningen, inzet op welzijn en wijken voor elkaar te 

krijgen. De Seniorencoalitie zal hieraan bijdragen om alle 

noodzakelijke veranderingen te helpen realiseren. Inmiddels 

maken we ook deel uit van de ingestelde regiegroep. We vinden 

dat veel al in gang is gezet. We beseffen goed dat de realisatie 

van de plannen tijd nodig heeft. Alleen lost dat de problemen van 

nu niet op. Deze lijken juist groter te worden in plaats van 

kleiner. 

6 Het lijkt er op dat we door de realiteit snel worden ingehaald. De 

druk op de zorg neemt toe en alle ingrepen om de beschikbare 

capaciteit zo goed mogelijk te kunnen blijven inzetten zoals inzet 

technologie en de passende woningen zijn nog niet of 

onvoldoende gerealiseerd. Te veel mensen vallen nu tussen wal 

en schip. Met soms schrijnende gevolgen. 

7 We willen dan ook opnieuw pleiten voor een plan van aanpak om 

de huidige problemen te kanaliseren door al dan niet op tijdelijke 

basis inzetten op het vergroten van de bestaande capaciteit. 

Daarnaast vinden we het belangrijk dat er goed bekeken wordt of 

de noodzakelijke (financiële) randvoorwaarden nu goed 

ingevoerd zijn, zodat we hopelijk kunnen versnellen met alle 

plannen. Als laatste lijkt het ons noodzakelijk dat versnellingen 

plaatsvinden op cruciale inzet zoals de samenwerking binnen de 

eerstelijnszorg en de verdere uitrol van de wijkklinieken.  
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De berichtgeving over de inhuur van adviesbureaus, om de zo 

gewenste regionale samenwerking voor elkaar te krijgen, evenals 

de tijd die hier blijkbaar mee gemoeid is bevreemdt ons zeer. 

We zien dat alle plannen de goede richting op gaan en veel in gang gezet 

is. Maar we staan nog maar aan het begin. Terwijl de problemen niet 
opeens verdwenen zijn. Wat ons betreft is de urgentie hoog. 

 
We stellen het op prijs als onze zorgen meegenomen kunnen worden in het 
debat. De noodzakelijke veranderingen kunnen alleen maar plaats vinden 

als we met elkaar de schouders eronder zetten. De Seniorencoalitie draagt 
hier graag aan bij.  

 
We wensen u een goed en vooral constructief debat toe.  
 

Met vriendelijke groeten, 
 

ANBO     Anneke Sipkens, directeur-bestuurder  

KBO-PCOB     Ingrid Rep, directeur  

Koepel Gepensioneerden   John Kerstens, voorzitter 

NOOM     Freddy May, interim coördinator 

 
   


